
 

Menighedsrådsmøde 
Onsdag den 13. september 2023 kl. 16.30. 

 
Til stede: Ib, Gorm, Henny, Peter, Lis, Henrik, Marianne, Lisbeth, Ulla, Tina, Kirsten 
 
Mødeleder:  Ib 
Referat:  Gorm 
 

Referat 
 Ansvarlig: 

 

1. Indledning  HCF 

 

2. Godkendelse af dagsordenen  Mødeleder 

 

3. Godkendelse af referat af seneste menighedsrådsmøde Mødeleder 

 

4. Meddelelser fra: 

 1) Formanden 

Der afholdes Provstikonvent d. 16/11-23. Der er en ledig plads. Hvis man ønsker at 
komme med, bedes man rette henvendelse til Ib i løbet af den kommende uge. 

Der var budgetsamråd, hvor Henrik og Ib deltog. 

Ib skulle hilse fra Birthe, som fortsat er sygemeldt fra menighedsrådet. 

Lis som er suppleant i menighedsrådet, er fremadrettet indkaldt, frem til Birthe er 
raskmeldt igen. 

Der blev informeret om dagsordenen til menighedsmødet d. 14/9-23. 

 2) Forretningsudvalget  

Se under formandens meddelelser.  

 3) Præsterne  

Marianne og Henrik orienterede om opstarten af konfirmandundervisningen, hvor der 
er 15 tilmeldte på det almindelige hold. Dertil kommer mindst 1 som skal have 
eneundervisning. 

Marianne orienterede om retræten i Maribo, hvor der var 14 deltagere. Det var en 
rigtig god oplevelse og samarbejdet og forløbet var en stor succes. 

Høstgudstjenesten blev afholdt i samarbejde med PCC i søndags, hvor der var 106 
deltagere. Både gudstjeneste, spisning og auktion gik rigtig godt. 

H.C.Andersen-arrangementet havde 30 deltagere. 



 

Betina og Marianne har lavet nye sorggruppefoldere. Der har indtil videre været 6 
samtaler og opstarten er d. 26/9-23. Folderen inddrager nabosognenes sorg-
gruppeforløb, og de bliver sendt ud til lægerne i hele Albertslund kommune. 

 4) Kontaktpersonen  

Ikke til stede 

 5) Administrationschefen  

Der er udarbejdet nye skemaer til APV. 
Disse bliver delt ud til medarbejderne på et personalemøde. 
 
Computeren til menighedsplejen er blevet ryddet for programmer og dokumenter.  
 
Kirkekontoret har fokus på samarbejdet med nabosognene og arbejdsmiljøet er af høj 
prioritet. 
 
Deltidskordegnestillingen er næsten på plads. Der er forhandlet løn og ansættelse og 
kontrakten forventes underskrevet i løbet af den kommende uge. 
 
Ny kontaktperson i KAM i forbindelse med løn: Pia Mathiesen. 
 
Brandsyn i mandags: bestemmelserne om brandsikkerhed er overholdt.  
Der skal fremadrettet føres logbog og kontrol/eftersyn/funktionsafprøvning af 
brandtekniske installationer, da vi har forsamlingslokaleafsnit på mere end 150 
personer. 
Dette punkt tages op på kommende arbejdsmiljømøde. 
 6) Udvalgene  

Lisbeth har sendt referater ud vedr. kirkegårdsudvalget. 

Peter orienterede om kælderudvalgets arbejde. 

 7) Kassereren  

Ikke til stede 

 8) Menighedsplejen  

Henny orienterede om at der lørdag d. 11/11 kl. 14 er julebanko. 

Der blev takket for computeren til menighedsplejen. 

 9) Medarbejderrepræsentanten  

 10) Kirkeværgen 

Peter orienterede om styreskabene til grundvandspumperne, som er næste projekt 
når maleren er færdig i kælderen. 

 

5. Orientering: Budget 2024 Olga 

Kassereren havde orienteret skriftligt om den endelige udmelding vedr. budget 
2024. Uddrag herfra: 
Vi har fået udvidelse af driftrammen til følgende: 



 

80.000 til sogneeftermiddage ol. arrangementer. 
50.000 til 40 års jubilæum  
45.000 til slowarrengement 
40.000 mere til telefoni og internet (dem bruger vi allerede). 
15.000 til menighedsudflugt. 
117.277 til 5% lønstigning. 
 
Tildelte anlægsmidler: 
200.000 til udvendig maling 
175.000 til brolægning  
65.000 til udskiftning af 2 yderdøre 
70.000 til lys på kirken 
50.000 til flytning af hegn pga af ny affaldssortering  
 
Desuden fik vi tildelt en opsparing til ovenlys i menighedssal på 550.000 kr. 
 
Vi fik ikke anlægsmidler til gulvvaskemaskine samt multimediesystem i kirkerum-
met. 
 

 

6. Beslutning: Beplantning og skærver ved kapel samt beplantning bag præstegår-
den Gorm  

Der blev nedsat et udvalg bestående af Lisbeth, Peter og Olga.  

Udvalget skal beslutte hvad der skal plantes og indhente tilbud. 

 

7. Beslutning: Ændring af tidspunktet for højmessen d. 10. december 2023 til kl. 
16.00. Højmessen ændres samtidig til de ni læsninger. Marianne 

Det er en tradition at højmessen bliver flyttet til kl. 16 den pågældende dag og er-
stattes af de ni læsninger. 

Menighedsrådet besluttede at flytte tidspunktet. 

Betina ansøger ad tjenestevejen. 

 

8. Brug af mobiltelefoner ved menighedsrådsmøder Kirsten 

Kirsten fortalte at hun føler sig forstyrret af medlemmers brug af mobiltelefoner un-
der menighedsrådsmøder. 

Der var forskellige holdninger til brugen af mobiltelefoner, som af mange bruges som 
arbejdsredskab under møderne til bl.a. at skulle læse bilag, dagsorden og kalender. 

Det blev aftalt at mobiltelefoner bruges i fornødent omfang som arbejdsredskab. 

 

9. Næste møde: Hvem laver kaffe? Hvem står for indledning? Mødeleder 



 

Kaffe: Tina og Lis 

Indledning: Peter 

Mødeleder: Kirsten 

 

10. Eventuelt Mødeleder 

Fugerne i marmorbelægningen i kirken trænger til at blive repareret. 

Peter holder et møde med en arkitekt og tager derefter en runde med en murer, for 
at inspicere omfanget. 

 

Ulla nævnte det kommende 40-års jubilæum. På næste menighedsrådsmøde, vil der 
blive nedsat et udvalg som skal arbejde med planlægningen af jubilæet. 

 

Kirsten bragte ønsket om flere frivillige op.  

Punktet tages op på menighedsrådsmødet i november. 

 

11. Lukket møde Mødeleder 
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